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Kommunala Tillgänglighetsrådet
Sammanträdesdatum 2020-03-02

Justerare Uppdragsbestyrkande

Ledamöter Närv. Frånv Tjänstgörande ersättare

Helene Åkerlind (L) KS ordf
Karin Qvick (L) AFN
Per Sundström (KD) AFN
Kristina Hellström (S) UN
Marie Rogsberg (S) SBN

Mari Norén Hedberg FRG 
vice ordf
Gunilla Ekman FRG
Elizabeth Rydbäck FRG
Lars-Göran Wadén FRG
Sören Norman FRG

Carina Skoog 
representantFöreningsnätv
erk
Barbro Carlestam 
Schizofreniföreningen
Roger Hellström förening 
Balans
Hans Östman Attention
Anders Simu Attention

X 
X
X

X

X

X
X

X

X

X

X
X

X
X

X

Ersättare Närv. Frånv

Pekka Seitola (M) KS
Lars Öberg (S) SN
Alexander Sundqvist(M) 
KFN
Matilda Sundqvist Boox (S) 
ON
Dick Joelsson FRG
Marie Nordh FRG
Anders Ohlsson
Inger Areen FRG
Emma Wahlström FRG

Anna Wahlman Verdandi
Lars Linder RSMH
Janet Ohlslid 
Schitzofreniföreningen

X
X
X
X
X

X

X
X
X

X

X
X

Övriga

Ann-Sofie Daniels (S) ON
Veronica Silén Sekreterare   
Josefine Vennelin SG
Sofia Persson SG
Kerstin Weivert Soc-hållb.

Ersätter M.S-B X
X
X
X
X

FRG - Funktonsrätt Gävle RSMH
KFN – Kultur- och fritidsnämnden Attention
KS – Kommunstyrelsen förening Balans
AFN – Arbetsmarknad- och funktionsnämnden Schitzofreniföreningen
ON – Omvårdnadsnämnden Föreningsnätverk
SBN – Samhällsbyggnadsnämnden
SN – Socialnämnden
UN – Utbildningsnämnden
SG – Styrelse och stöd Gävle
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Kommunala Tillgänglighetsrådet
Sammanträdesdatum 2020-03-02

Justerare Uppdragsbestyrkande

§ 1

Mötets öppnande
Ordföranden hälsar alla välkomna

§ 2

Upprop

Upprop görs av sekreteraren

§ 3

Val av justerare 

Sören Norman valdes till justerare

§ 4 

Godkännande av dagordning

Dagordningen godkändes. 

§ 5

Föregående protokoll

Föregående protokoll har skickats ut den 2019-12-17 till samtliga

§ 6 

Rapport från Kommunala Tillgänglighetsrådets politiska 
representanter.
Kontaktpolitikerna har kontaktats av Helene Åkerlind och delgivits frågor som tillhör 
nämnderna. Redovisning från Arbetsmarknads och funktionsnämnden samt från 
Utbildning Gävle. 

Charlotta Franzen Verksamhetschef för förskola/grundskola/

gymnasium/särskola/särgymnnasium

från Utbildning Gävle besvarar frågan om måluppfyllelse för grundsärskolan och 

simundervisningen. Alla skolor uppfyller de krav som skollagen ställer. Lösningarna är 

anpassade efter varje elev, så därför ser simundervisningen olika ut från elev till elev. 

För vissa är det vattenvana, för andra simning. 

Ett problem kan bli att inte få godkänt i idrott om man inte kan simma 200 meter. 
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Kommunala Tillgänglighetsrådet
Sammanträdesdatum 2020-03-02

Justerare Uppdragsbestyrkande

Tillgång till logoped: Det är mycket sällan en elev träffar en logoped om inte förskola 
eller skola framfört det behovet. Grundsär däremot har en anställd logoped. En diagnos 
bör oftast ställas innan logoped blir kontaktad. Teckenspråk används för att hjälpa och 
förstärka språket för eleven. Stor individuell hjälp har man genom att använda digitala 
hjälpmedel, men även extra stöd som till exempel utvecklingsresurser med mera.
Extrahjälp behövs även ibland i små grupper, som stöd vid dyslexi kan även vara i idrott. 
Anpassning i utbildning för eleven görs efter utredning.

2 stycken berättelser från Föreningen för utvecklingsstörda barn FUB handlar om hur 
det kan upplevas för elever med särskilda behov. Det har skickats ut till hela rådet. 
Som till exempel ha behov av att tillhöra mindre grupper för att få studie ro och behov av 
individuell anpassning i skolmiljön och personligt stöd.
Mobiler i skolan till exempel kan vara en trygghetsfaktor för vissa elever. Där får man 
göra en behovsprövning för att bedöma behovet och ha en dialog för lösning.

Karin Qvick (L) Arbetsmarknad och funktionsnämnden

Kontakt med skola/gymnasiesärskola för behov av EDV
En första kontakt med skola och särvux tas alltid inför skolstarten på hösten. Informerar 
eleven om skolan och skolan bedömer sen vilket behov eleven har. Prao är oftast på 
vårterminen. Sysselsättningen är individuell, och under praotiden ser man behov och 
förutsättningar som eleven har. Ibland får tillfälliga platser anordnas i väntan på den 
tilltänkta platsen.

Fråga: Vilka krav ställs på företag vid anställning av Arbetsmarknadsenheten 
EDV/Arbetsmarknad och funktionsnämnden AFN?
Svar: Arbete pågår att de ska bli anställda direkt på de arbetsplatser som de arbetar på 
som till exempel AB Gavlegårdarna, Gavle Fastigheter Gävle Kommun AB men även 
privata aktörer.

Fråga: Finns det budget, personal och lokaler för att bereda plats på olika EDV 
enheter till alla som har beslut på att de har rätt till EDV? Svar: Nej

Fråga: Hur kommer kommunens besparingskrav att påverka EDV?  
Svar: Det är man osäker på.

Fråga: Gävle kommun har en vision” Vi tar ansvar för alla”. Vilka är vi? Vilka är alla? 
Eftersom vi har en likabehandlingslag borde alla ha rätt till en sysselsättning, oavsett 
funktionsvariationer och möjlighet att själv kunna påverkar var man arbetar och i 
vilken omfattning och inte bli exkluderade i vårt samhälle. 
Svar: Alla=Alla som har uppdraget att tillgodose de LSS beslut som kommer till EDV.

Fråga: Går det att utveckla stödet till ensamstående föräldrar som behöver arbete 
eftermiddag-kväll och helger för att försörja sig, då den unge har svår 
utvecklingsstörning med autistiska drag. I exemplet har X-förälder fått avslag på 
insatser via LSS Svar: utveckla stödet ingår inte i EDV,s uppdrag.

Per Sundström (KD) Arbetsmarknad och funktionsnämnden
Sjukgymnaster i LSS. Samverkan och behovsbedömning görs av Region Gävleborg. 
En plan ska göras för individen. En lösning är på gång gällande brukarrevisioner.

Helene Åkerlind berättar från Samhällsbyggnadsnämnden
Upphandling av Limöbåten har gjorts. Med de resurser som fanns kunde inte alla krav 
som önskades ställas. Den politiska prioriteringen var att kunna fortsätta med båtturer 
under sommarperioden till Limön. 
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Kommunala Tillgänglighetsrådet
Sammanträdesdatum 2020-03-02

Justerare Uppdragsbestyrkande

Helene Åkerlind (L) Kommunstyrelsen
Vid kommande Kommunstyrelsemöte kommer ärendet skolskjutsar upp. Förändringar 
och regler för autistiska barn, särskola och grundskola finns med som öppnar upp för 
skolskjuts. 
Elever med stadigvarande funktionsnedsättning behöver inte längre årligen skicka in 
nya läkarintyg. 
Ansökan för alla gäller nu- tidigare har barn som uppfyllt avståndskravet och går på sin 
placeringsskola beviljats automatiskt utan att ansökt. Nu måste alla ansöka och säga 
att de vill ha skolskjuts. Ansökan kan nu också göras digitalt.

§ 7

Rapport från projekt en Äldrevänlig kommun
Kerstin Weivert, projektledare för Gävle en Äldrevänlig kommun ger en lägesrapport 
hur det ser ut i dag. Kerstin berättar att tidsplanen och nulägesmätningen för projekt 
löper på enligt planen. Seniorträffarna fortsätter. 
Till bildbanken önskar hon några frivilliga statister, den som är intresserad anmäler sig 
till henne. 
Planen att nå ut till 65+:arna till exempel hemmasittarna som inte har tillgång till socialt 
nät eller inte kan komma ut pågår. De som vill och kanske har svårt för folksamlingar 
kan även få ett hembesök enskilt. Kan vara en hjälp för de som har olika 
funktionsvariationer som fysiskt och psykiskt. Medverkandet i Hackaton med ungdomar 
i 20-25 års 
åldern den 14-15 februari blev mycket bra. Bland annat blev det en arbetsgrupp som 
bara fokuserade på hur man kan göra det lättare för de äldre med hjälp av digitala 
redskap och program. 
Presentationsmaterialet på hennes föredragning har skickats ut till hela rådet.

§ 8

Besvarande av motion (V)-Skriv underlagen till beslut på 
lättläst svenska från Kommunala Tillgänglighetsrådet
Yttrande från Social hållbarhet samt en tjänsteskrivelse har inlämnas. 

Rådet beslutar att ge Lars-Göran Wadén i uppdrag att besvara motionen för 

rådet.
Bilaga: Yttrande till Kommunstyrelsen

§ 9

Svar från Magnus Höijer sektorchef Välfärd Gävle
Magnus Höijer har skriftligen besvarat de frågor som uppkom vidförra sammanträdet.
Bilaga: Svaret från Magnus Höijer

Han skickade även med organisationsbilder som har skickats ut till samtliga i rådet

§ 10
Aktuellt om upphandlingar
Helene Åkerlind har skickat ut om avtalsområden som löper ut 2020. Ber rådet att se 
över vilka upphandlingar som verkar intressant och återkom med dem till nästa möte.
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Kommunala Tillgänglighetsrådet
Sammanträdesdatum 2020-03-02

Justerare Uppdragsbestyrkande

Arbetsgruppen som jobbar med upphandlingar planeras att träffas igen under april.
Anteckningar från den 2019-11-13 från arbetsgruppen kring upphandlingar och 
tillgänglighetsfrågor. 
Bilaga: anteckningar 2019-11-13

§ 11
Samarbete med Kommunala Pensionärsrådet 
Rådet beslutar att bjuda in Kommunala Pensionärsrådet till nästkommande 
sammanträde till punkten om dialog om arbetet vid aktiv involvering vid nybyggnation 
och Exploatering med inbjudna Gavlefastigheter Gävle kommun AB, AB Gavlegårdarna 
samt Styrning och stöd Övergripande Planering. 

§ 12
Rapporter
Minnesanteckningar från Tillgänglighetsgruppens möte den 2020-02-10. 

Designmanualen har skickats ut till hela rådet. 
Bilaga: Synpunkter på designmanualen
Namnbyte från Kommunala Tillgänglighetsrådet till 
Gävle Kommuns Funktionsrättsråd
Kommunstyrelsens tog beslut den 2020-02-04 § 17 och ärendet kommer upp för beslut i 
Kommunfullmäktige den 2020-03-30

Miljöstrategiska programmet har inte besvarats,

Rapport från ett nationellt pilotprojekt, där Gävle deltog med en skola: 
Skapa en trygg skola - Genom trygghetsvandringar med elever med 
funktionsnedsättning. 5 bilagor

Nyhetsbrev 12 från Livsmiljö Samhällsbyggnad 2020-02-24. Skickats ut till hela rådet

§ 13

Skrivelser

Namnbyte från Kommunala Tillgänglighetsrådet till Gävle Kommuns Funktionsrättsråd
Kommunstyrelsens tog beslut den 2020-02-04 § 17 och ärendet kommer upp för beslut i 
Kommunfullmäktige den 2020-03-30

Miljöstrategiska programmet har inte besvarats.

Rapport från ett nationellt pilotprojekt, där Gävle deltog med en skola
 - Skapa en trygg skola. Bilagor: metodbeskrivning trygghetsvandringar, checklista 
ljudmiljö, checklista utemiljö, metod med bildstöd
§ 14

Anmälningsärende
Vid Omvårdnadsnämndens sammanträde i mars kommer Ellinor Hedblom (S) utses till 

ersättare efter Matilda Sundqvist Boox (S) till rådet.
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Kommunala Tillgänglighetsrådet
Sammanträdesdatum 2020-03-02

Justerare Uppdragsbestyrkande

Beredningarna för rådet kommer i fortsättningen ha ändrad tid till klockan 9-11, gäller 
2020-04-20, 2020-09-21, 2020-11-23

§ 15

Förslag på synpunkter/yttrade till remiss Kommunala 
Tillgänglighetsrådet har givits möjlighet att yttra sig om följande 
remiss/samråd:
Samråd om förslag till ändring av detaljplan för Del av Norr 2:1, Drottninggatans östra 

del

Bilaga: Lars Görans synpunkter som även har skickats till Samhällsbyggnadsnämnden.

Remiss från Livsmiljö Samhällsbyggnad 
-  Rångsta 1:6 m.fl. Hedesunda IP – Granskningstid 20 februari 2020 till 12 mars 2020. 
Utsänd till hela rådet. 

Rådet beslutar att ge  Lars-Göran Wadén i uppdrag att besvara remissen

Bilaga: Yttrande till Livsmiljö Samhällsbyggnad

§ 16

Övrigt
Inbjudan till Trygghetsvandring på Brynäs 2020-01-14. Utsänd till hela rådet.

Inbjudan till Trygghetsvandring Sätra 2020-03-19. Utsänd till hela rådet.

Inbjudan från Region Gävleborg – Digital delaktighet. Roger, Anders och Mari anmäler 
intresse

Fråga om ersättning vid arbetsträning: Vart ska man vända sig till att informera 
skolelever om neuropsykiatriska funktionshinder? Svar: Till rektorerna

§ 17

Nästa möte

Ordföranden tackar alla medverkande och avslutar mötet
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Kommunala Tillgänglighetsrådet
Sammanträdesdatum 2020-03-02

Justerare Uppdragsbestyrkande

Nästa möte är måndag den 2020-05-04. Lokal Amsterdam i Förvaltningshuset 
klockan 13.00-17.00.Vi kommer då att få besök av Gavlefastigheter Gävle kommun AB, 
AB Gavlegårdarna samt Styrning och stöd Övergripande Planering till detta sammanträde. 
För dialog om arbetet vid aktiv involvering vid nybyggnation och Exploatering

Helen Åkerlind (L) Ordförande
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Kommunala Tillgänglighetsrådet
Sammanträdesdatum 2020-03-02

Justerare Uppdragsbestyrkande

Bilaga: § 8

Gävle den 2020-03-02 Kommunstyrelsen

Gävle Kommun

Svar på kommunstyrelsens remiss angående motion Lättläst svenska

Vid Kommunala Tillgänglighetsrådets sammanträde den 2020-03-02 § 8 
beslutade rådet att ge Lars-Göran Wadén i uppdrag att besvara motionen från 
Vänsterpartiet 

”Skriv på lättläst svenska”, dnr 17KS460. Motionen har tidigare besvarats med 
en tjänsteskrivelse från Social hållbarhet som nu även kompletteras med detta 
yttrande från rådet.

Gävle kommuns tillgänglighetsråd tog upp Vänsterpartiets motion ”Skriv på 
lättläst svenska” måndagen den 2 mars. Rådet stödjer motionen och anser att 
förslaget är bra. Vi önskar dock att kommunen inte nöjer sig med ”bara” 
lättläst svenska. Tillgänglighetsrådet föreslår att motionärens förslag utvidgas 
med uttrycket ”Alternativ format”. Om information erbjuds i alternativa 
forman kan personer oberoende behov får informationen. Det kan exempelvis 
handla om att information erbjuds i lättläst svenska samt punktskrift, i uppläst 
format, teckenspråk, med bildstöd osv...

Med vänliga hälsningar

Lars-Göran Wadén
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